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Abstract 

 
      The issue of distribution of services in general and the form that this distribution takes 

remains one of the most important elements when planning services and providing them to 

the beneficiaries, and the importance of this distribution is increasing in the field of health 

services. Because it is related to human life and safety, and this study will focus on the 

geographical distribution of private health services in the city of Sohag. 

      The private health service is considered among the most important uses of land in urban 

areas due to its connection to human life, especially the medical services provided by 

hospitals, clinics, pharmacies and private analysis laboratories . 

       The research used study methods in medical geography, the most important of which is 

the Paul approach, in addition to the analytical descriptive approach, and the data and 

statistics issued by the Directorate of Health Affairs in Sohag for the year 2021 AD were 

relied upon, and the digital maps used a digital file of the type of Shape File for the Arab 

Republic of Egypt issued in 2017, in addition to the study field and personal interviews. 

       The research consists of an introduction, preface, and then reviewing and interpreting 

the data of the study. The results showed that the distribution of private health services in 

the city of Sohag is unfair, and that there is almost identical between the distribution of 

private health services of both types, curative and diagnostic, and that the presence of private 

health services is not linked to the distribution of the population. And that more than a third 

of the city is devoid of private health services and is concentrated in certain sheikhs, and that 

the private health service at all levels is able to meet the need for health services, and at the 

same time, achieve the strategy of the Ministry of Health to involve the private sector in the 

health field . 
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  لجمهورية  SHAPE FILE  نوع   من   رقمي   ملف   على   واعتمادا   ، ARCGIS  10.8  برنامج   على   اعتمادا   الطالبة   عمل   من   المصدر: 

 م. 2017  لعام   العربية   مصر 

 . والجمهورية   للمحافظة   بالنسبة   سوهاج   لمدينة   الجغرافي   الموقع   ( 1)   شكل 

 



 جهاد عبدالناصر عبدالحميد الباحثة/ 

 

 

 

- 23 -  
 

 

 

 

  لجمهورية  SHAPE FILE  نوع   من   رقمي   ملف   على   واعتمادا   ، ARCGIS  10.8  برنامج   على   اعتمادا   الطالبة   عمل   من   المصدر: 

 م. 2017  لعام   العربية   مصر 

 .( التقسيم الإداري لمدينة سوهاج2شكل )
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 .م2021( التوزيع العددي والنسبي للمنشآت الصحية الخاصة في شياخات مدينة سوهاج عام1جدول )

 
والصيادلة، بيانات غير  : بيانات مديرية الشئون الصحية بسوهاج، وإدارتي العلاج الحر  من إعداد الطالبة اعتمادًا علىالمصدر: الجدول والنسب  

 م. 2022، 2021م، مع الدراسة الميدانية للطالبة والمسح الميداني لهذه المنشآت عام 2021منشورة عام 
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 (.1)من إعداد الطالبة اعتمادًا على بيانات جدول المصدر: 

م. 2021( التوزيع العددي والنسبي للمنشآت الصحية الخاصة في مدينة سوهاج عام 3شكل )
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   م.2021( توزيع عدد المنشآت الصحية الخاصة )العلاجية( في مدينة سوهاج عام 2) جدول

 بيانات مديرية الشئون الصحية بسوهاج، وإدارة العلاج الحر بيانات المصدر: الجدول والنسب من إعداد الطالبة اعتمادًا على 
م.2022، 2021مع الدراسة الميدانية للطالبة والمسح الميداني لهذه المنشآت عام  م، 2021غير منشورة            
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 المراكز الطبية  المستشفيات
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 عيادات تخصصية  علاج طبيعي 
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مصر   لجمهورية Shape File، واعتمادًا على ملف رقمي من نوع  ArcGIS 10.8من إعداد الطالبة اعتمادًا على برنامج المصدر: 

  في تحديد إحداثياتها. GPSلمسح الميداني للعيادات الطبية الخاصة في مدينة سوهاج واستعمال جهاز م، ا 2017العربية لعام

 م. 2021للعيادات الطبية الخاصة في مدينة سوهاج عام ( التوزيع الجغرافي  5شكل )
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 توزيع المنشآت الصحية الخاصة المكملة)المساندة( في مدينة سوهاج.  -ب

 م. 2021( توزيع عدد المنشآت الصحية )المكملة( المساندة في مدينة سوهاج عام 3) جدول
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على بيانات مديرية الشئون الصحية بسوهاج، وإدارتي العلاج الحر والصيادلة  من إعداد الطالبة اعتمادًا على المصدر: الجدول والنسب  

 م.2022، 2021الميداني لهذه المنشآت عام م، مع الدراسة الميدانية للطالبة والمسح 2021بيانات غير منشورة لعام 
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  م2021المنشآت الصحية الخاصة )المساعدة( في مدينة سوهاج عام ( التوزيع الجغرافي 6شكل )

 

 الصيدليات

الخاصة الطبية   
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 :  التوصيات-2
 - الدراسة فقد تم صياغة هذه التوصيات كما يلي: بناء على النتائج التي توصلت اليها

GIS

GIS
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 المصادر والمراجع  
 أولا: المصادر

   

ثانيا: المراجع  

 

 
 


